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Tímto článkem bych Vám chtěla přiblížit tradici zvanou Masopust. Její 

historii i nynější pojetí.  

Masopust neboli karnevalové období bylo v minulosti přibližně od Tří 

králů do Popeleční středy. Popeleční středou začínalo takzvané období 

postu a již z názvu je patrné, že se tedy jedná o masový půst, tedy čas, kdy 

se nemá jíst žádné maso. 

Masopust je oslava k přivítání jara a rozloučení se se zimou, jeho 

součástí je obřadní průvod masek, tedy převážně průvod převlečených 

mužů, který obchází v doprovodu s muzikou vsí, či v některých případech 

městem. Vypravená skupina lidí, převlečená do nejrůznějších legračních 

masek a s chováním přizpůsobené své masce, prochází vsí a vybírá 

povětšinou peníze či jídlo od kolemjdoucích, od lidí, kteří ve vsi bydlí nebo 

také od projíždějících aut. Je to tedy prezentace masek na ukázku formy 

venkovské lidové zábavy. 

V minulosti se jednalo o to, aby se člověk v době půstu nepostil pouze 

v jídle, ale také by měl pracovat na proměně a obnově svého života. Bylo 

zvykem, že průvod, který procházel vesnicí, nevybíral do košíku jenom 

kořalku, vejce, slaninu, koblihy nebo Boží milosti, ale také byl součástí 

celého průvodu typický vesnický tanec, který tancovali všichni muži 

v maskách.  

Masopustní pranostiky:  

 Bude-li příjemné povětří (v masopustní úterý), 
bude dosti hrachu.  

 Teče-li v úterý masopustní voda kolejem, 
bude úrodný rok na len.  

 Bude-li v úterý masopustní vítr aneb vichr, 
tehdy celý půst větrný bude.  

Věděl jste, jak masopust vznikl? 

Musím se přiznat, že jsme to nevěděl. Až když moje dcera sháněla informace o 

této slavnosti, zjistil jsem, jak to všechno doopravdy bylo. 

 

http://cs.wikipedia.org/wiki/6._leden
http://cs.wikipedia.org/wiki/6._leden
http://cs.wikipedia.org/wiki/Popele%C4%8Dn%C3%AD_st%C5%99eda
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Chodíte pravidelně v masopustním průvodu? Nebo jak dlouho tuto tradici 

dodržujete? 

Ano, chodím pravidelně již 15 let. Velice rád tuto tradici dodržuji, myslím si, 

že je to takové zpestření všedního vesnického života. A také se člověk pobaví 

s kamarády i starými známými a zažije spoustu zábavy. Také se navrátí zpět o 

pár let možná i do mládí. 

Svoji masku si vymýšlíte sám nebo vám někdo pomáhá?  Kupujete ji nebo si ji 

sám vyrábíte? 

Převážně sám, občas mi někdo trochu poradí, třeba jen zmínkou.  S maskou 

mi pomáhá celá má rodina, nikdy ji nekupuji v obchodě. 

Aneta Slavíčková 
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Jedná se o mezinárodně uznávaný den stanovený k výročí stávky 

newyorských švadlen v roce 1909. Od roku 1911, byl poprvé slaven v 

Německu, Rakousko-Uhersku, Švýcarsku, Dánsku a USA. Usiloval 

o volební právo žen, od roku 1975 je připomínán jako den 

mezinárodní solidarity žen za rovnoprávnost, 

spravedlnost, mír a rozvoj. 

 V roce 1910 v Kodani prosadila 

německá socialistka Clara Zetkinová 

pořádání mezinárodního svátku, tehdy 

ještě bez určení pevného data. Datum 

osmého března se ustálilo až po první 

světové válce, zejména pod vlivem 

velké demonstrace v Petrohradě 

v roce 1917. 

Myslím, že je dobře, že se tento svátek drží i u nás, a proto 

bych Vás touto cestou ráda pozvala na oslavu tohoto svátku, 

která se koná 12. března do KD ve Starém Smolivci. Oslava 

začíná ve 14:00. Odvoz i občerstvení zajištěno, nebude chybět 

ani bohatý program. 

Že je osmého března mezinárodní den žen snad každý ví, 

není ale každý, kdo to náležitě oslaví. 

Proto jsme tu my a naše Eva, 

v kulturáku pokecáme, bude hrát i hudba. 

Čeká na Vás překvapení, 

které každý den v programu není. 

Vemte si svou kamarádku, ať je vás co nejvíce. 

A Váš smích, ať rozléhá se v okolí Smolivce.  

Veronika Straková 

http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Clara_Zetkinov%C3%A1&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/1._sv%C4%9Btov%C3%A1_v%C3%A1lka
http://cs.wikipedia.org/wiki/1._sv%C4%9Btov%C3%A1_v%C3%A1lka
http://cs.wikipedia.org/wiki/Petrohrad
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Dne 21. ledna 2011 proběhla v zasedací místnosti na obecním úřadě v 

Mladém Smolivci výroční hasičská valná hromada. Byli pozváni zástupci z 

Budislavic  a Dožic a také ti nejmladší hasiči a hasičky – děti od šesti do 

patnácti let. 

Valnou hromadu zahájil starosta mladosmoliveckých hasičů pan 

František Šustr vřelým přivítáním všech hostů i členů, seznámil nás s 

programem valné hromady, a také nabídl občerstvení, které bylo k dispozici 

po celý večer. Dalším, který si vzal slovo, byl pan Vladimír Spour, seznámil 

nás s různými statistikami za minulý rok, např.: s počtem hasičských 

výjezdů, s úspěšností našich hasičů na každoročním klání Hasičského 

cvičení. Poté předal slovo, Pavlu Šmídovi mladšímu, jenž nás seznámil s 

rozpočtem minulého roku, za co se peníze utratily a naopak, jak se vydělaly, 

kdo poskytl sponzorské dary a hlavně, že minulý rok byl pro náš sbor 

výdělečný. Následně si vzal slovo opět pan Šustr a oznámil, že svou funkci 

opouští a dal hlasovat pro svého nového nástupce, pana Bohuslava Černého. 

Všichni členové se jednohlasně vyjádřili a s návrhem souhlasili. 

Po hlasování si vzal slovo již nový starosta a podělil se s námi o plány 

na rok 2011. Největší aktualitou pro veřejnost je letošní Hasičské cvičení, 

které se bude konat v Mladém Smolivci k příležitosti 115 let od založení 

SDH Mladý Smolivec. Poté nám byl roznesen guláš, následně pro děti 

nanukové poháry. Později večer, 

již pro všechny sekaná s chlebem. 

Myslím, že výroční valná 

hromada se povedla, občerstvení bylo 

velmi chutné a k poslechu nám hrál pan 

Jiří Ocelík. Jménem všech dětí bych chtěla 

říci, že se nám valná hromada velmi líbila 

a doufáme, že i ta příští bude plná 

zábavy a dobrého jídla. 
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Bojíte se nového postavení? 

Ne. Proč bych se měl bát nového postavení? Věřím, že tato funkce bude spíše 

radost nežli starost, a také, že v letošním roce bude málo požárů. 

Jaký máte pocit z letošního roku? Bude příznivý? 

Tak to nemůžu vědět, to budu vědět až na jeho konci. Ale uděláme vše proto, 

aby příznivý byl. 

Myslíte, že letošní Hasičské cvičení v Mladém Smolivci  bude vydařené? Bude 

veliká návštěvnost a příjemné prostředí pro soutěžící? 

Přáli bychom si, aby vyšlo počasí. Pokud vyjde, věřím, že přijdou i lidé, pro 

které bude připravena spousta hasičského umu a dobrého občerstvení. 

Budete se snažit všechny body plánu práce na rok 2011 splnit, ba se pokusíte 

ještě o více aktivit? 

Doufejme, že se nám podaří plán nejen splnit, ale ještě ho i rozšířit o nové 

aktivity. 

Karolína Černá 
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Přijďte se pobavit, inspirovat a vyzkoušet si .. 

KUDY ve Smolivci Z NUDY 

9. 4. 2011 od 14.00 hodin  

v KD Na zámečku ve Starém Smolivci 

těšit se můžete na 

Divadlo pro děti od 14.00 h. 

Ukázka fitness cvičení ZUMBA a jiné od 15.30 h.  

Promítání filmu na přání od 17.00 h. 

V průběhu celého odpoledne 

☺ ukázky lidových zručností moderních i tradičních 

☺ hry a soutěže pro malé i velké 

☺ promítání pro děti 

vstupné !DOBROVOLNÉ! 

partneři akce: Obec Mladý Smolivec, MAS sv. Jana z 

Nepomuku 
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Asi každý z Vás zná naši smoliveckou jedenáctku. Víte ale, čemu naše 

hvězdy dávají přednost a co by dělali, kdyby nehráli fotbal? Veronika 

Kubová připravila bleskové dotazníky, které dala všem Smoliveckým 

fotbalistům skupiny A i B. V každém díle našeho deníku se můžete těšit na 

dva dotazníky pokládané na tělo.  

V tomto díle si posvítíme na Smolivecké brankáře Karla Dražana 

a Romana Karlíka. 
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